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        ROMÂNIA 

JUDEŢUL SUCEAVA 

    ORAŞUL SIRET 

CONSILIUL LOCAL 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi, 07.10.2022 

cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al oraşului Siret 

 

 

 

 La şedinţă participă un număr de 14 consilieri din 15 consilieri convocaţi. 

       Lipsește motivat domnul consilier local: Bighei Robert-Constantin.  

 La şedinţă participă domnul primar Popoiu Adrian și domnul viceprimar al orașului Sauciuc Dan-

Vasile. 

       Domnul secretar general al orașului Adrian-Victor Ioniță se află în concediu de odihnă, fiind înlocuit 

de doamna Ștreangă Rodica – șef  Serviciu Administrație Publică Locală. 

       Sunt prezenți șefii de servicii și compartimente din cadrul aparatului de specialitate al primarului 

orașului Siret: doamna Ștreangă Rodica – șef Serviciu Administrație Publică Locală, doamna Mandiuc 

Alina-Olivia – inspector de specialitate la Compartimentul pentru implementarea proiectelor externe 

finanțate din fonduri nerambursabile, domnul Ciobanu Emil-Cristian – șef Serviciu urbanism, domnul 

Cîrșmar Cătălin-Teodor – director executiv Direcția buget-prognoze, impozite și taxe, domnul Haiura 

Viorel –consilier cabinet primar, domnul Perlanovschi Paul-Cezar – director executiv Direcția Tehnică și 

domnul Zus Cristian-Constantin – responsabil IT. 

       Președinte de ședință este domnul consilier local Mateiciuc Constantin-Alin. 

 Domnul consilier local Mateiciuc Constantin-Alin, preşedinte de şedinţă ales, preia conducerea 

lucrărilor şedinţei şi îl invită pe domnul primar Popoiu Adrian să prezinte proiectul ordinii de zi spre 

aprobare, după cum urmează: 

 

1. Proiect de hotărâre nr.  135/06.10.2022  privind aprobarea proiectului și a cheltuielilor aferente 

proiectului "Construirea de locuințe nZEB plus pentru specialiști în Orașul Siret, județul Suceava”. 

                                                                                   Inițiator,  Primarul orașului Siret Adrian Popoiu 

2. Proiect de hotărâre nr. 136/06.10.2022 privind aprobarea depunerii proiectului "Renovarea integrată 

a Corpului A al Școlii Gimnaziale “Petru Mușat” Siret, jud. Suceava" cu finanțare din Planul Național de 

Redresare și Reziliență, Componenta 5 – Valul Renovării. 

                                                                                   Inițiator,  Primarul orașului Siret Adrian Popoiu 

3. Proiect de hotărâre nr.  137/06.10.2022  privind aprobarea proiectului și a cheltuielilor aferente 

proiectului "Sistem video stradal si management urban în Orașul Siret, județul Suceava”. 

                                                                                   Inițiator,  Primarul orașului Siret Adrian Popoiu 

4. Proiect de hotărâre nr. 138/06.10.2022  privind aprobarea devizului general actualizat și a 

cheltuielilor aferente proiectului  „Cresterea mobilitatii urbane si reducerea emisiilor de CO2 in orasul  Siret 

- prin introducerea transportului public local si prin crearea si modernizarea infrastructurilor de transport, 

velo si pietonale”, cod SMIS 120697. 

                                                                                   Inițiator,  Primarul orașului Siret Adrian Popoiu 

5. Proiect de hotărâre nr.  139/06.10.2022  privind rectificarea bugetului local pe anul 2022. 

                                                                                   Inițiator,  Primarul orașului Siret Adrian Popoiu 

 

 Procedura de convocare, conform prevederilor art. 134 alin. (4) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările și completările ulterioare, este una de îndată, urgența fiind justificată prin - 

referatul nr. 9701 din 06.10.2022 al doamnei Butnariu Alina-Ramona – inspector de specialitate la 

Compartimentul pentru implementarea proiectelor externe finanțate din fonduri nerambursabile din cadrul 

aparatului de specialitate al primarului orașului Siret, privind necesitatea convocării de îndată a Consiliului 

Local pentru motive de maximă urgenţă; 
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       Doamna Ștreangă Rodica – șef  Serviciu Administrație Publică Locală îi întreabă pe domnii consilieri 

dacă au primit materialele de ședință. Domnii consilieri au confirmat verbal primirea materialelor de 

ședință. 

       Materialele au fost comunicate consilierilor locali, pe e-mail, la data de 06.10.2022.  

       Domnul primar Popoiu Adrian prezintă proiectul ordinii de zi. 

       Domnul președinte de ședință Mateiciuc Constantin-Alin supune la vot ordinea de zi. 

       Nefiind obiecțiuni sau completări se supune la vot și se aprobă cu unanimitate  de voturi: 14 voturi 

pentru.      

        Se trece la punctul 1 al ordinii de zi   Proiect de hotărâre 136/06.10.2022 privind aprobarea depunerii 

proiectului "Renovarea integrată a Corpului A al Școlii Gimnaziale “Petru Mușat” Siret, jud. Suceava" cu 

finanțare din Planul Național de Redresare și Reziliență, Componenta 5 – Valul Renovării.           

         Domnul președinte de ședință Mateiciuc Constantin-Alin, îl invită pe domnul primar să prezinte 

referatul de aprobare a proiectului de hotărâre şi proiectul de hotărâre. 

         Domnul primar Popoiu Adrian prezintă referatul de aprobare a proiectului de hotărâre şi proiectul de 

hotărâre. 

         Se prezintă raportul compartimentului de specialitate, cu aviz favorabil proiectului de hotărâre. 

         Domnul preşedinte de şedinţă Mateiciuc Constantin-Alin, îi invită pe cei prezenți la discuții. 

         Domnul primar Popoiu Adrian spune că, cu acest bloc de locuințe, după cum bine se știe, suntem, de 

ceva timp, și pe lista ANL. Din păcate nu reușim să îl terminăm, mai exact ANL nu reușește să închidă 

acest proiect, suntem nevoiți să găsim o altă linie de finanțare și îl vom depune pe componenta 10 -  Fondul 

Local. 

         Nu știm dacă blocul va avea și un final, foarte repede, pentru că cei de la ANL vor trebui să găsească 

un nou constructor, dar fiind blocată lucrarea și nu știm când se va termina, atunci suntem nevoiți să găsim 

o altă linie de finanțare. Probabil prin PNRR – componenta 10, vom reuși să ne mișcăm ceva mai repede.  

         Domnul consilier local Lavric Orest întreabă dacă blocul va fi pe același amplasament, unde era vorba 

să se facă blocul ANL. 

         Domnul primar Adrian Popoiu spune că este pe același loc, la fosta remiză, pe str. 28 Noiembrie. 

         Domnul Moloce Ștefan președintele Comisiei pentru urbanism şi administrarea teritoriului prezintă 

avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

         Doamna Harasemiuc Liliana-Elena președintele Comisiei buget-finanţe prezintă avizul comisiei de 

specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

     Domnul Chisilenco Alexandru președintele Comisiei pentru administraţie publică locală, sport şi 

turism, prezintă avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

     Domnul Fercalo Victor-Alin președintele Comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învăţământ şi 

tineret, prezintă avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

     Domnul Lavric Orest președintele Comisiei juridice, prezintă avizul comisiei de specialitate şi 

avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

         Nu au fost consemnate obiecțiuni sau amendamente. 

         Avizele Comisiilor de specialitate au fost emise cu respectarea cvorumului prevăzut de lege (art. 141 

din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare). 

         Nu mai sunt alte discuții. 

         Se supune la vot și se adoptă cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre în forma prezentată:  14 

voturi pentru. 

        Se trece la punctul 2 al ordinii de zi   Proiect de hotărâre nr. 135/06.10.2022  privind aprobarea 

proiectului și a cheltuielilor aferente proiectului "Construirea de locuințe nZEB plus pentru specialiști în 

Orașul Siret, județul Suceava”.           

         Domnul președinte de ședință Mateiciuc Constantin-Alin, îl invită pe domnul primar să prezinte 

referatul de aprobare a proiectului de hotărâre şi proiectul de hotărâre. 

         Domnul primar Popoiu Adrian prezintă referatul de aprobare a proiectului de hotărâre şi proiectul de 

hotărâre. 

         Se prezintă raportul compartimentului de specialitate, cu aviz favorabil proiectului de hotărâre. 

         Domnul preşedinte de şedinţă Mateiciuc Constantin-Alin, îi invită pe cei prezenți la discuții. 

         Domnul primar Adrian Popoiu spune că, proiectul privind renovarea corpului A al Școlii Gimnaziale 

„Petru Mușat” este o provocare, deoarece construcția este foarte veche.   
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        S-au găsit, destul de greu, experți, proiectant și specialiști care să ne dea soluții pentru renovarea 

integrată.  Este o clădire emblematică, trebuie să avem grijă de ea; sperăm ca până duminică să avem toate 

avizele și documentele necesare, în vederea depunerii proiectului.               

         Domnul Moloce Ștefan președintele Comisiei pentru urbanism şi administrarea teritoriului prezintă 

avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

         Doamna Harasemiuc Liliana-Elena președintele Comisiei buget-finanţe prezintă avizul comisiei de 

specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

     Domnul Chisilenco Alexandru președintele Comisiei pentru administraţie publică locală, sport şi 

turism, prezintă avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

     Domnul Fercalo Victor-Alin președintele Comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învăţământ şi 

tineret, prezintă avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

     Domnul Lavric Orest președintele Comisiei juridice, prezintă avizul comisiei de specialitate şi 

avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

         Nu au fost consemnate obiecțiuni sau amendamente. 

         Avizele Comisiilor de specialitate au fost emise cu respectarea cvorumului prevăzut de lege (art. 141 

din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare). 

         Nu mai sunt alte discuții. 

         Se supune la vot și se adoptă cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre în forma prezentată:  14 

voturi pentru. 

         Se trece la punctul 3 al ordinii de zi   Proiect de hotărâre nr.  137/06.10.2022  privind aprobarea 

proiectului și a cheltuielilor aferente proiectului "Sistem video stradal si management urban în Orașul Siret, 

județul Suceava”.           

         Domnul președinte de ședință Mateiciuc Constantin-Alin, îl invită pe domnul primar să prezinte 

referatul de aprobare a proiectului de hotărâre şi proiectul de hotărâre. 

         Domnul primar Popoiu Adrian prezintă referatul de aprobare a proiectului de hotărâre şi proiectul de 

hotărâre. 

         Se prezintă raportul compartimentului de specialitate, cu aviz favorabil proiectului de hotărâre. 

         Domnul preşedinte de şedinţă Mateiciuc Constantin-Alin, îi invită pe cei prezenți la discuții. 

         Domnul primar Popoiu Adrian spune că sistemul video stradal este prins, tot la componenta 10- 

Fondul Local prin PNRR, mai adăugăm la cele depuse, acum vreo trei luni în urmă. Au mai rămas niște 

bani, noi vom fi atenți și activi și probabil vom reuși să obținem și acest proiect privind sistemul video 

stradal și management urban în oraș.           

          Domnul consilier local Lavric Orest întreabă dacă se știe, cu aproximație, care sunt intersecțiile și 

străzile ce vor fi supravegheate video.  

         Domnul consilier Lavric Orest spune că este foarte mulțumit de acest proiect și este un lucru foarte 

benefic pentru orașul nostru. 

         Domnul primar Popoiu Adrian spune că sunt prinse cam toate intersecțiile în acest proiect. 

         Domnul Zus Cristian-Constantin – responsabil IT, spune că sistemul este pentru tot orașul Siret, sunt 

mai multe tipuri de camere, dintre care sunt câteva cu recunoaștere de numere de mașini (la drumurile 

principale la ieșirile din oraș). Tot din sistem cu recunoaștere facială în fața liceului și la generală, camere 

fixe, camere mobile. În centru avem montate camere de supraveghere, dar acesta este un sistem mult mai 

performant, undeva la 70-80 de camere în tot orașul, inclusiv pe partea de colectat gunoiul. 

         Centrul de comandă al monitorizării va fi la Poliția Locală. 

         Domnul consilier local Mateiciuc Constantin-Alin întreabă dacă va fi cineva, în permanență, la acest 

centru de comandă. 

         Domnul primar spune că nu va fi cineva în permanență, imaginile se întregistrează, se derulează și se 

verifică. 

         Domnul polițist local Sabău Florin spune că același lucru se face și acum, cu cele câteva camere care 

sunt montate în oraș, se derulează imaginile și se verifică înregistrările. Înafară de acest centru de comandă, 

avem instalată o tabletă pe autospecială și putem vedea înregistrările și în mașină, dacă suntem pe teren. 

         Doamna consilier local Vașnischi Maria-Alexandra întreabă pentru cât timp este capacitatea de 

stocare a imaginilor. 

         Domnul Zus Cristian-Constantin – responsabil IT spune că mai mult de 30 de zile nu ai voie să  

stocheazi imaginile înregistrate. 
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          Domnul primar Adrian Popoiu spune că acest proiect a fost gândit de prin 2008-2009, dar nu au fost 

surse de finanțare. Avem nevoie, mai ales că suntem și localitate de frontieră, era obligatoriu să avem acest 

sistem de supraveghere video stradal. 

          Domnul Moloce Ștefan președintele Comisiei pentru urbanism şi administrarea teritoriului prezintă 

avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

         Doamna Harasemiuc Liliana-Elena președintele Comisiei buget-finanţe prezintă avizul comisiei de 

specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

     Domnul Chisilenco Alexandru președintele Comisiei pentru administraţie publică locală, sport şi 

turism, prezintă avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

     Domnul Fercalo Victor-Alin președintele Comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învăţământ şi 

tineret, prezintă avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

     Domnul Lavric Orest președintele Comisiei juridice, prezintă avizul comisiei de specialitate şi 

avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

         Nu au fost consemnate obiecțiuni sau amendamente. 

         Avizele Comisiilor de specialitate au fost emise cu respectarea cvorumului prevăzut de lege (art. 141 

din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare). 

         Nu mai sunt alte discuții. 

         Se supune la vot și se adoptă cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre în forma prezentată:  14 

voturi pentru. 

           Se trece la punctul 4 al ordinii de zi   Proiect de hotărâre nr. 138/06.10.2022  privind aprobarea 

devizului general actualizat și a cheltuielilor aferente proiectului „Cresterea mobilitatii urbane si reducerea 

emisiilor de CO2 in orasul  Siret - prin introducerea transportului public local si prin crearea si modernizarea 

infrastructurilor de transport, velo si pietonale”, cod SMIS 120697.           

         Domnul președinte de ședință Mateiciuc Constantin-Alin, îl invită pe domnul primar să prezinte 

referatul de aprobare a proiectului de hotărâre şi proiectul de hotărâre. 

         Domnul primar Popoiu Adrian prezintă referatul de aprobare a proiectului de hotărâre şi proiectul de 

hotărâre. 

         Se prezintă raportul compartimentului de specialitate, cu aviz favorabil proiectului de hotărâre. 

         Domnul preşedinte de şedinţă Mateiciuc Constantin-Alin, îi invită pe cei prezenți la discuții. 

         Domnul consilier local Lavric Orest spune că tot, de la o lună la alta, cresc sumele eligibile. 

         Domnul consilier local Mateiciuc Constantin-Alin spune că la ultima ședință s-a aprobat un deviz 

generalizat actualizat, ca acum să abrogăm acea hotărâre și întreabă din ce cauză apar aceste diferențe. 

         Doamna Mandiuc Alina-Olivia - inspector de specialitate la Compartimentul pentru implementarea 

proiectelor externe finanțate din fonduri nerambursabil spune că s-a mai primit o clarificare de ADR Neamț, 

prin care ni se comunică faptul că trebuie să folosim alt indice la calculul privind ajustarea sumelor conform 

Ordonanței nr. 64/2022 și, în loc de 119,07 cât era indicele folosit la devizul trecut, a trebuit să refacem 

devizul și să folosim indicele de 118, 95. Valoare nu este foarte mare, dar a trebuit să ne prezentăm, din 

nou, în fața dumneavoastră pentru a aviza și aproba noua modificare a devizului. 

         Domnul primar Adrian Popoiu spune că, aceste legi pentru ajustări abia au apărut și nu au foste cele 

mai fericite acte normative, la un moment dat, legat de Ordonanța nr. 64/2022 am întrebat șapte persoane 

diferite (experți toți) și fiecare ne-a transmis un alt răspuns, și de ata apar aceste probleme. Nu am vrea să 

se întâmple aceste lucruri, dar altfel nu avem cum face. Dacă ADR Neamț spune că așa trebuie să face, noi 

nu putem face altceva decât să ne conformăm. 

         Domnul Moloce Ștefan președintele Comisiei pentru urbanism şi administrarea teritoriului prezintă 

avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

         Doamna Harasemiuc Liliana-Elena președintele Comisiei buget-finanţe prezintă avizul comisiei de 

specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

     Domnul Chisilenco Alexandru președintele Comisiei pentru administraţie publică locală, sport şi 

turism, prezintă avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

     Domnul Fercalo Victor-Alin președintele Comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învăţământ şi 

tineret, prezintă avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

     Domnul Lavric Orest președintele Comisiei juridice, prezintă avizul comisiei de specialitate şi 

avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

         Nu au fost consemnate obiecțiuni sau amendamente. 

         Avizele Comisiilor de specialitate au fost emise cu respectarea cvorumului prevăzut de lege (art. 141 

din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare). 
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         Nu mai sunt alte discuții. 

         Se supune la vot și se adoptă cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre în forma prezentată:  14 

voturi pentru. 

        Se trece la punctul 5 al ordinii de zi   Proiect de hotărâre nr.  139/06.10.2022  privind rectificarea 

bugetului local pe anul 2022.           

        Domnul președinte de ședință Mateiciuc Constantin-Alin, îl invită pe domnul primar să prezinte 

referatul de aprobare a proiectului de hotărâre şi proiectul de hotărâre. 

        Domnul primar Popoiu Adrian prezintă referatul de aprobare a proiectului de hotărâre şi proiectul de 

hotărâre. 

        Se prezintă raportul compartimentului de specialitate, cu aviz favorabil proiectului de hotărâre. 

        Domnul preşedinte de şedinţă Mateiciuc Constantin-Alin, îi invită pe cei prezenți la discuții. 

        Domnul primar Adrian Popoiu spune că am reușit să obținem acești bani de la Guvernul României, cu 

eforturi foarte mari, pentru tot ce înseamnă cheltuieli făcute de noi cu refugiații din țara vecină.   Probabil 

s-a cheltuit mai mult decât ni s-a dat, dar nu o putem cuantifica, oricum noi lucrăm zi de zi pe această parte 

legată de mobilitatea pentru refugiați (activitatea legată de trenzitul  tirurilor, căratul gunoaielor, vidanjarea 

toaletelor ecologige), o facem , că asta e , dar e foarte constisitoare. 

        Am vrea să folosim aceste sume pentru plata ratelor și dobânzilor, în integralitatea lor. Domnul director 

executiv Cîrșmar Cătălin-Teodor a venit cu această propunere, să folosim acești bani pentru plata ratelor și 

dobânzilor la Trezorerie, pentru acest trimestru. Deja ne-a venit hârtie că trebuie să achităm aceste rate și 

dobânzi, terenul lor era pe data de 28 sau 29 septembrie, orice zi de întârziere însemnând plata de penalități.  

       Domnul consilier Lavric Orest spune că apar diminuări la cheltuieli de personal. 

       Domnul Cîrșmar Cătălin-Teodor – director executiv al Direcției buget-prognoze, impozite și taxe spune 

că s-a tăiat acolo unde s-au făcut economii și s-au pus pentru a acoperi integral rata și dobânzile la credit. 

Nu vor fi probleme cu salariile. 

       Domnul Moloce Ștefan președintele Comisiei pentru urbanism şi administrarea teritoriului prezintă 

avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

       Doamna Harasemiuc Liliana-Elena președintele Comisiei buget-finanţe prezintă avizul comisiei de 

specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre. 

       Domnul Chisilenco Alexandru președintele Comisiei pentru administraţie publică locală, sport şi 

turism, prezintă avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

       Domnul Fercalo Victor-Alin președintele Comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învăţământ şi tineret, 

prezintă avizul comisiei de specialitate şi avizează favorabil proiectul de hotărâre.  

       Domnul Lavric Orest președintele Comisiei juridice, prezintă avizul comisiei de specialitate şi avizează 

favorabil proiectul de hotărâre. 

       Nu au fost consemnate obiecțiuni sau amendamente. 

       Avizele Comisiilor de specialitate au fost emise cu respectarea cvorumului prevăzut de lege (art. 141 

din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare). 

        Nu mai sunt alte discuții. 

        Se supune la vot și se adoptă cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre în forma prezentată:  14 

voturi pentru. 

         Domnul primar Popoiu Adrian spune că mai are două chestiunio de spus și anume: i-au fost trensmise 

micile nemulțumiri ale domnului consilier local Lavric Orest legată de faptul că a avut o promisiune la un 

moment dat. va găsi o variantă, în așa fel încât să nu supere colegii de partid și nici pe cei din alte partide, 

astfel dacă sunt de natură politică să meargă pe partea liberală, iar dacă sunt de altă natură ve va face o 

conlucrare compactă și unitară la nivelul întregului corp de consiliu. 

         Și cealaltă chestiune este să „vă invit pe malul apei, este venită doamna Elisabeta Lipă și actorul 

Marius Manole”.  

         Domnul președinte de ședință  Mateiciuc Constantin-Alin declară închise lucrările ședinței. 

         Preşedinte de şedinţă,                                                          Secretarul general al oraşului,                                 

     Mateiciuc Constantin-Alin                                                       Ioniță Adrian-Victor                                                                                                                                                                                                
                                               

                                                                                                                  

                                                                                                                 Întocmit,                                                                                                                                                                                                                                                            
                                                                                                     Carmaciv Lăcrămioara    


